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Protokół  Nr  XVI/2019 
z  sesji  Rady  Gminy  Sienno 

odbytej  w  dniu  30 grudnia  2019  roku 
 
 
               Sesja odbyła się w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Sienno od godziny 9.00 do  godziny 10.30. 
Obradom  przewodniczył  Przewodniczący  Rady  Gminy  Roman  Markiewicz. 
Protokołował  inspektor  UG  Barbara  Capała. 
 
W sesji uczestniczyli: 
1.Radnych Rady Gminy                                                                                              -  15   
2.Wójt Gminy Sienno                                                                                                  -  Mariusz Strąk 
3.Sekretarz  Gminy                                                                                                      -  Piotr  Dąbrowski 
4.Skarbnik Gminy                                                                                                         -  Jolanta  Karolik 
5.Radny Rady Powiatu Lipskiego                                                                            -  Paweł Niedziela 
6.Kierownik ZUK w Siennie                                                                                      -  Andrzej Lorek 
7.Sołtysi sołectw gminy Sienno                                                                               -  18 osób 
 
Porządek obrad:            
1.Otwarcie obrad. 
2.Przyjęcie protokołu Nr XV/2019 z sesji odbytej w dniu 02 grudnia 2019 roku. 
3.Sprawozdanie z pracy Wójta Gminy. 
4.Przyjęcie uchwały w sprawie programu współpracy Gminy Sienno z organizacjami pozarządowymi  
    oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 2 i 3 ustawy o działalności pożytku publicznego 
    i o wolontariacie na lata 2020 – 2024. 
5.Przyjęcie uchwały w sprawie zmian Uchwały Budżetowej Gminy Sienno na rok 2019 Nr IV/35/2018 
    z dnia 27 grudnia 2018 roku. 
6.Przyjęcie uchwały w sprawie zmian w Uchwale Nr IV/36/2018 Rady Gminy Sienno w sprawie  
    Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Sienno na lata 2019 – 2030. 
7.Przyjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Sienno na 2020 rok. 
8.Przyjęcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2020-2030. 
9.Informacja na temat korespondencji wpływającej do Rady Gminy. 
10.Interpelacje i wnioski. 
11.Spotkanie opłatkowo-noworoczne. 
 
Przebieg  obrad : 
Ad.1.Sesję otworzył Przewodniczący Rady Gminy Roman Markiewicz.  Powitał Wójta Gminy, radnych,  
zaproszonych gości, sołtysów i pracowników administracji obecnych na sesji. Po sprawdzeniu listy 
obecności stwierdził kworum do podejmowania prawomocnych uchwał. Następnie Przewodniczący 
Rady Gminy przedstawił porządek obrad. 
Uwag ani pytań nie zgłoszono. 
Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, iż porządek obrad został przyjęty.  
Przystąpiono do jego realizacji. 
 
Ad.2.Nie zgłoszono uwag do protokołu Nr XIV/2019 z sesji Rady Gminy Sienno odbytej w dniu 02 
grudnia 2019 roku. 
Przewodniczący Rady Gminy Roman Markiewicz zarządził głosowanie nad przyjęciem protokołu. 
Rada przyjęła protokół Nr XV/2019  jednogłośnie, 15 głosami za, na ustawowy skład 15 radnych. 
 
Ad.3.Wójt Gminy Mariusz Strąk przedstawił sprawozdanie ze swojej pracy w okresie pomiędzy sesjami 
informując o następujących sprawach: 
- wydano osiem zarządzeń; 
- skierowano do Rady Gminy trzy projekty uchwał; 
- przeprowadzono przetarg na modernizację dróg w 2020 roku – najniższa zaoferowana cena 
przekraczała kwotę zaplanowaną w WPF, konieczna jest decyzja co do zwiększenia środków                       
w budżecie. 
Radny Paweł Pastuszka zapytał, które drogi weszły do przetargu i jaka  wynikła różnica cenowa między 
ostatnim przetargiem. 



2 

 

Wójt Gminy Mariusz Strąk odpowiedział, iż  różnica kwotowa między przetargami była niewielka, nie 
zna dokładnej wartości. Natomiast różnica pomiędzy kwotą przetargową a przewidzianą w budżecie 
wynosi około 100.000 zł. Do przetargu weszły dwa odcinki w Wierzchowiskach , dwa odcinki w Jaworze 
Soleckim, Trzemcha Górna i ul. Kościelna.  
Innych pytań ani uwag nie zgłoszono. 
Przewodniczący Rady Gminy Roman Markiewicz zamknął ten punkt obrad. 
 
Ad.4. Sekretarz Gminy Piotr Dąbrowski przedstawił projekt uchwały w sprawie programu współpracy 
Gminy Sienno z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 2 i 3 
ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na lata 2020 – 2024.  Wskazał, iż jest to 
jedna z uchwał, które Rada Gminy jest obowiązana uchwalić. Maksymalny okres w jakim może 
obowiązywać to pięć lat i ten okres kończy się w 2019 roku. Przedłożony projekt uchwały jest 
planowany na kolejne pięć lat. Projekt uchwały podlegał konsultacjom,  żadne organizacje nie zgłosiły 
uwag. Dalej Sekretarz Gminy wyjaśniał, iż założenia programowe nie ulegają zmianie. Uchwała określa 
cele programu, zakres przedmiotowy, formy współpracy, priorytetowe zadania publiczne okres i sposób 
realizacji a także finansowanie, sposób oceny i sposób tworzenia programu. 
Nie zgłoszono uwag  ani pytań do projektu uchwały. 
Przewodniczący Komisji Ochrony Zdrowia Oświaty i Kultury Krzysztof Sieczka przedstawił opinię do 
projektu uchwały.  Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 
Przewodniczący  Rady  Gminy  Roman Markiewicz zarządził głosowanie nad przyjęciem uchwały                
w sprawie programu współpracy Gminy Sienno z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami 
wymienionymi w art. 3 ust. 2 i 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na lata 
2020 – 2024. 
Rada przyjęła uchwałę Nr XVI/110/2019 w sprawie programu współpracy Gminy Sienno 
z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 2 i 3 ustawy 
o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na lata 2020 – 2024 w głosowaniu jawnym, 
jednogłośnie, 15  głosami za, na  ustawowy  skład  15  radnych. 
Przewodniczący Rady Gminy Roman Markiewicz zamknął ten punkt obrad. 
 
Ad.5.Wójt Gminy  Mariusz Strąk przedstawił projekt uchwały w sprawie zmian Uchwały Budżetowej 
Gminy Sienno na rok 2019 Nr IV/35/2018 z dnia 27 grudnia 2018 roku. Omówił proponowane zmiany 
po stronie dochodów: Rozdział 75023 zwiększenie planu dochodów z tytułu rozliczeń z lat ubiegłych 
(VAT)12.500 zł, a zmniejszenie z tytułu opłat za rozgraniczenia 5.000 zł; Rozdział 75412 zwiększenie 
planowanych dochodów z tytułu dotacji z Samorządu Województwa Mazowieckiego na zakup 
wyposażenia dla OSP 38.000 zł oraz przeniesienie planowanych dochodów z tytułu dotacji z Samorządu 
Województwa Mazowieckiego w kwocie 17.300 zł między paragrafami podziałkami klasyfikacji 
budżetowej zgodnie z umową; Rozdział 75801 zwiększenie planu dochodów z rezerwy subwencji 
oświatowej na wzrost zadań 44.334 zł; Rozdział 90026 zmniejszenie planowanych dochodów z tytułu 
opłaty za zarząd 48 zł. Po stronie wydatków: Rozdział 60016 zwiększenie planu wydatków na 
przebudowę dróg 19.000 zł oraz zmiana nazwy zadań (wykaz dróg zgodnie z załącznikiem nr 3 do 
uchwały); Rozdział 71020 zmiana nazwy zadania (koszty dokumentacji) pn. Budowa targowiska w celu 
promocji lokalnych produktów - Mój rynek na nazwę Budowa zielonego targowiska w Siennie; Rozdział 
75412 zwiększenie planu wydatków na zakup wyposażenia dla OSP 38.000 zł finansowany dotacją                 
z Samorządu Województwa Mazowieckiego; Rozdział 75414 zwiększenie planu wydatków na wypłatę 
świadczenia rekompensującego, które wypłacane jest żołnierzom rezerwy powołanym na ćwiczenia 
wojskowe 5.000 zł; Dział 801 i 854 przeniesienia planu wydatków jednostek oświatowych: ZSO                    
w Siennie i PSP w Jaworze Soleckim oraz zwiększenie planu wydatków w ramach planu UG Sienno na 
dotacje dla niepublicznych jednostek oświatowych 16.791 zł; Rozdział 90015 zmniejszenie planu 
wydatków na instalację nowych punktów oświetlenia l5.000 zł - zadanie będzie realizowane w 2020 
roku; Rozdział 92109 zwiększenie planu wydatków na dotację dla GOK w Siennie na działalność 
statutową  8.000 zł. Deficyt budżetowy zmniejszył się o 75.000 zł. Rozchody zwiększyły się o kwotę 
75.000 zł lokata długoterminowa. Wójt Gminy omówił zmiany wydatków majątkowych określone              
w załączniku Nr 3 do uchwały oraz zmiany w zakresie dotacji udzielonych z budżetu gminy zgodnie 
załącznikiem nr 4 do uchwały. 
Radna Ewa Mazur wskazała, iż brak jest w załączniku dróg w Eugeniowie i Dąbrówce. 
Wójt Gminy w odpowiedzi wyjaśnił, iż drogi te są do realizacji na 2020 rok, a w tej chwili omawiane są 
zmiany w budżecie na 2019 rok. 
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Nie zgłoszono innych pytań ani uwag do projektu uchwały. 
Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów Bohdan Przydatek poinformował, iż 
komisja zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały. 
Przewodniczący  Rady  Gminy  Roman Markiewicz zarządził głosowanie nad przyjęciem uchwały. 
Rada przyjęła uchwałę Nr XVI/111/2019 w sprawie zmian Uchwały Budżetowej Gminy Sienno na rok 
2019 Nr IV/35/2018 z dnia 27 grudnia 2018 roku w głosowaniu jawnym, jednogłośnie, 15  głosami za, 
na ustawowy skład 15 radnych. 
Przewodniczący Rady Gminy Roman Markiewicz zamknął ten punkt obrad. 
 
Ad.6.Skarbnik Gminy Jolanta Karolik przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmian w Uchwale Nr 
IV/36/2018 Rady Gminy Sienno w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Sienno na lata 
2019 – 2030.   
Uwag ani pytań nie zgłoszono. 
Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów Bohdan Przydatek poinformował, iż 
komisja zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały. 
Przewodniczący  Rady  Gminy  Roman Markiewicz zarządził głosowanie nad przyjęciem uchwały. 
Rada przyjęła uchwałę Nr XVI/112/2019 w sprawie zmian w Uchwale Nr IV/36/2018 Rady Gminy 
Sienno w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Sienno na lata 2019 – 2030 w głosowaniu 
jawnym, jednogłośnie, 15 głosami za, na ustawowy skład 15 radnych. 
Przewodniczący Rady Gminy Roman Markiewicz zamknął ten punkt obrad. 
 
Ad.7.Wójt Gminy Mariusz Strąk przedstawił zmiany do projektu uchwały w sprawie uchwalenia 
budżetu Gminy Sienno na 2020 rok. W dochodach - dział 801 rozdział 80132 § 6300 zwiększenie planu 
dochodów z tytułu dotacji z Samorządu Województwa Mazowieckiego (wydatek niewygasający 2019 
roku Samorządu Województwa Mazowieckiego) na przebudowę i rozbudowę Szkoły Muzycznej                             
I stopnia w Siennie 1.000.000 zł. Razem planowane dochody zwiększą się o 1.000.000 zł i po zmianie 
kwota planowanych dochodów na 2020 rok wyniesie 30.487.314 zł. 
W wydatkach: dział 600 rozdział 60016 zmniejszono wydatki na remonty dróg o kwotę 50.000 zł 
(środki przeniesione do rozdziału 90017 na dotację dla ZUK w Siennie z przeznaczeniem na zakup 
posypywarki do zimowego utrzymania dróg), zmniejszono wydatki na zimowe utrzymanie dróg 500 zł 
(środki przeniesione do rozdziału 85195 na program zdrowotny profilaktyki przeciw cukrzycy),                
a zwiększono na wydatki inwestycyjne w zakresie dróg o 683.500 zł zmiana wg poszczególnych zadań 
zgodnie z załącznikiem zmian w tabeli nr 3 – plan wydatków majątkowych na 2020 rok; dział 750 
rozdział 75023 § 4270 zwiększenie wydatków na remont pomieszczeń UG Sienno 20.000 zł; dział 750 
rozdział 75095 § 4010, § 4110, § 4120§ 4440 zwiększenie wydatków na zatrudnienie pracowników 
przy dofinansowaniu z PUP w Lipsku 6.000 zł; dział 754 rozdział 75412 § 4210 zmniejszenie wydatków 
na remonty i wyposażenie strażnic 10.000 zł, a zwiększenie w § 3030 o tę samą kwotę na ekwiwalent 
dla strażaków za udział w akcjach; dział 851 rozdział 85195 § 4270 zwiększenie wydatków na program 
zdrowotny profilaktyki przeciw cukrzycy 500 zł; dział 900 rozdział 90017 § 6210 zwiększenie 
wydatków na dotację dla ZUK w Siennie z przeznaczeniem na zakup posypywarki do zimowego 
utrzymania dróg 50.000 zł; dział 801 rozdział 80132 § 6050 zwiększenie planu wydatków na 
przebudowę i rozbudowę Szkoły Muzycznej I stopnia w Siennie w części nie wydatkowanej w 2019 
roku (zadanie wieloletnie) 1.016.506 zł; dział 852 rozdział 85219 § 4300 zwiększenie planu wydatków 
usługi informatyczne 10.000 zł; dział 900 rozdział 90015 § 6050 zwiększenie planu wydatków na 
instalację nowych punktów oświetlenia ulicznego 15.000 zł; dział 926 rozdział 92695 § 6050 
zwiększenie planu wydatków na realizację pięciu zadań w ramach Mazowieckiego Instrumentu 
Aktywizacji Sołectw Mazowsze 2019" środki własne 60.000 zł,  z tego po 12.000 zł na każde zadanie.  
Razem planowane wydatki zwiększą się o kwotę 1.811.006 zł i po zmianie kwota planowanych 
wydatków na 2020 rok wyniesie 31.152.070 zł. Budżet po zmianach zamknie się deficytem 
budżetowym w wysokości 664.756 zł.  Źródłem finansowania deficytu są przychody z tytułu wolnych 
środków. Planowane przychody zwiększą się o 811.006 zł z tytułu wolnych środków i po zmianie 
wyniosą 1.341.006 zł, w tym: kredyt 500.000 zł; wolne środki 811.006 zł; spłata udzielonych pożyczek 
30.000 zł. Planowane rozchody nie zmieniają się i wynoszą 676.250 zł. 
W ramach planu przychodów i kosztów ZUK w Siennie na 2020 rok zwiększa się planowane przychody 
o kwotę 50.000 zł z tytułu dotacji na zakupy inwestycyjne. Zwiększa się planowane koszty o kwotę 
50.000 zł na zakup posypywarki do zimowego utrzymania dróg. 
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Skarbnik Gminy Jolanta Karolik odczytała Uchwałę Składu Orzekającego Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Warszawie Nr Ra.412.2019 z dnia 04 grudnia 2019 roku w sprawie opinii                                
o przedłożonym przez Wójta Gminy Sienno projekcie Uchwały Budżetowej na 2020 rok. 
Radny Paweł Pastuszka wypowiedział się w sprawie przedłożonego projektu uchwały budżetowej na 
2020 rok. Wskazał, iż nie ma w budżecie zarezerwowanych środków na dofinansowanie do dróg 
powiatowych, a ma informacje, iż starostwo planuje na terenie gminy remont odcinków dróg 
powiatowych. Planowane jest  dokończenie od strony Jaworu Soleckiego ale też ulica Iłżecka oraz ulica 
Bałtowska.  Nie wiadomo w jakiej wysokości będzie to dofinansowanie ale trzeba mieć to na uwadze. 
Dalej radny wskazywał, iż w Jaworze Soleckim przy remoncie drogi nie uwzględniono budowy 
chodnika. Jest tam ruchliwa droga, jest szkoła w pobliżu i zdziwienie budzi fakt, że tego nie 
uwzględniono w czasach, gdy chodniki buduje się nawet w małych miejscowościach. Radny poddał 
sugestię aby przy kontynuowaniu budowy dalszego odcinka tej drogi uczulić powiat na tego typu 
sprawy, dopilnowywać i zwracać uwagę w fazie projektowania.  Dalej wskazywał, iż dobrze byłoby mieć 
na uwadze rozbudowę infrastruktury obok cmentarza w porozumieniu z powiatem, który będzie 
realizował drogę i proboszczem, który planuje remont muru cmentarnego. Sugerował wykupienie 
działki po przeciwnej stronie pod miejsca parkingowe zanim powstanie parking za cmentarzem, gdzie 
działka już została zakupiona ale tam teren jest zakrzaczony i podmokły.  Radny sugerował aby 
porozumieć się z wykonawcą i wykorzystywać nadmiar ziemi przy realizacji drogi na utwardzanie 
działki za cmentarzem wykupionej pod parking. Następnie wskazał, iż ponoszone są opłaty na Izby 
Rolnicze, a gmina nie ma swojego przedstawiciela. Termin wyborów był nietrafiony, wybory odbywały 
się 29 lipca,  w środku żniw. Radny zwrócił też uwagę na brak w budżecie środków na pomnik i ołtarz           
w Dębowym Polu. Wskazał, iż należałoby sfinalizować sprawę pomnika i ołtarza w Dębowym Polu aby 
odbywające się tam corocznie uroczystości patriotyczne miały odpowiednią oprawę. Radny wskazał 
również na ponoszone duże  opłaty za odpady i sugerował podjęcie działań wspólnie z innymi gminami 
celem zweryfikowania przepisów dotyczących systemu zbiorki odpadów. 
Wójt Gminy Mariusz Strąk odniósł się do poruszonych kwestii. W sprawie dofinansowania do dróg 
powiatowych odpowiedział, iż nie ma innej możliwości pokrycia dofinansowania, niż kredyt.  Ta sprawa 
wymaga rozważenia. Według uzyskanych w rozmowie ze starostą informacji planowana jest 
kontynuacja drogi Jawor Solecki - Sienno, starostwo złożyło wniosek o dofinansowanie do ministerstwa 
i jest duże prawdopodobieństwo, że wniosek zostanie pozytywnie rozpatrzony. Kwota dofinansowania 
do realizacji tego zadania, jaką gmina będzie musiała ponieść to 600.000 zł. Dalsza część budowy 
odcinka tej drogi na długości cmentarza współfinansowany będzie 50% na 50%. Odnośnie parkingu w 
rozmowie z dyrektorem PZD Wójt uzyskał informację, iż planowane jest wyznaczenie miejsc 
parkingowych tzw. jodełka na całej długości po prawej stronie. Odnośnie sugerowanego wykupu działki 
Wójt odpowiedział, iż miejsce wskazywane przez radnego nie jest odpowiednie na parking, bo znajdują 
się tam i drzewa i słupy telefoniczne, i słupy energetyczne. Wójt poinformował, iż działka za 
cmentarzem jest faktycznie zarośnięta w tej chwili ale wykonany został już projekt techniczny i  byłoby 
niegospodarnością  kupowanie kolejnej działki z przeznaczeniem na parking. Odnośnie wywożenia 
ziemi z budowy na działkę pod parking Wójt Gminy wyjaśnił, iż z tego terenu najpierw należy zdjąć 
warstwę wierzchnią, a dopiero nawieźć gryz i utwardzić. To wszystko jest zawarte w projekcie 
technicznym. W dalszej części wypowiedzi Wójt Gminy poddał pod uwagę sytuację finansową gminy.             
W bieżącym roku powiększył się znacznie deficyt w oświacie, jesteśmy na dużym minusie. Ponadto 
czeka znaczny, bo aż 47% wzrost cen energii elektrycznej, wzrost  minimalnego wynagrodzenia, co 
powoduje, że finanse gminne się kurczą. Czeka nas poważna rozmowa na temat oświaty, bo te wszystkie 
czynniki powodują, że do oświaty gmina będzie dokładać 4.000.000 zł, których nie ma w budżecie. Wójt 
poddał pod rozwagę dofinansowanie do dróg powiatowych. Podkreślił, iż droga jest bardzo potrzebna                
i jeśli tego teraz nie zrobimy, to ceny będą znowu iść w górę.  Z drugiej strony deficyt się zwiększa, 
demografia jest mała, ale również niedoszacowana jest subwencja. To wszystko powoduje, że gmina stoi 
przed bardzo trudnym zadaniem i bardzo trudnym wyzwaniem. Po nowym roku konieczne jest 
spotkanie z dyrektorami  i wspólne poszukanie rozwiązań oszczędnościowych, znalezienie sposobu aby 
ten deficyt w jakimś stopniu ograniczyć. Odnośnie miejsca pamięci w Dębowym Polu Wójt Gminy 
wyjaśnił, iż zakupiona została już kostka na plac pod ołtarz i będzie układana. Został złożony wniosek              
o dofinansowane i jeśli przejdzie,  to będzie robione z dofinansowaniem, a jeśli nie, zrealizowane 
zostanie z własnych środków, bo jest to miejsce pamięci a uroczystości przybrały duży zasięg                               
i wypadałoby aby to miejsce wyglądało godnie. Odnośnie dróg powiatowych Wójt Gminy wyraził 
zdziwienie, iż ulica Iłżecka i ulica Bałtowska zostały ujęte, z rozmowy  ze  Starostą  wynikało, że są                 
to zadania rozłożone w planie na okres pięciu lat. Odnośnie wykonania chodnika w Jaworze Soleckim 
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Wójt zapewnił, iż będzie postulował w powiecie aby chodnik uzupełnić podczas wykonywania dalszego 
odcinka tej drogi. 
Radny Rady Powiatu Lipskiego Paweł Niedziela poinformował, iż chodnik nie mógł być ujęty  z różnych 
względów w projekcie, ale jest ze strony powiatu dobra wola aby ten chodnik zrealizować w terminie 
późniejszym z udziałem gminy, na zasadach stosowanych dotychczas, tj. materiały gmina a wykonanie 
powiat. Następnie radny poinformował, iż w projekcie budżetu powiatu na 2020 rok ujęte zostały trzy 
odcinki  dróg w gminie Sienno tj. odcinek najdłuższy 4900 mb od Janowa do cmentarza w Siennie, 710 
mb w Janowie do granicy z gminą Rzeczniów i 500 mb odcinek ulica Iłżecka w stronę Grabowca. Radny 
podkreślił, iż trudno powiedzieć jak będzie z realizacją,  bo powiat również będzie miał olbrzymie 
problemy z oświatą, o wiele większe od gminy Sienno i nie wynika to ze złego zarządzania placówkami 
ale z wadliwego systemu finansowania oświaty. 
Radny Julian Siwek zwrócił uwagę na brak zapisu w budżecie na 2020 rok dotyczącego stołówki                      
w szkole w Jaworze Soleckim. W obliczu tak znacznego wzrostu cen energii elektrycznej sugerował 
rozważenie  zaciągnięcia kredytu i zamontowanie instalacji fotowoltaicznej na budynku szkoły.  
Wójt Gminy Mariusz Strąk wyjaśnił, iż stołówka była ujęta w budżecie w tym roku, zadanie nie zostało 
zrealizowane i przejdzie na następny rok. Co do działań oszczędnościowych, to będą prowadzone 
rozmowy po nowym roku.  
Radna Cecylia Małaczek odniosła się do modernizacji ulicy Bałtowskiej wskazując, iż nonsensem byłoby 
wykonywanie modernizacji drogi przed kanalizacją, która jest planowana na tej ulicy.  Zasadnym jest 
aby w  pierwszej kolejności wykonana została kanalizacja i trzeba dojść do porozumienia w tej kwestii. 
Radny Julian Siwek sugerował sprowadzenie na teren gminy firmy wykonującej instalacje 
fotowoltaiczne, bo dużo jest osób prywatnych zainteresowanych tą formą pozyskiwania energii. 
Wójt Gminy Mariusz Strąk wyjaśnił, iż nie może wskazywać firmy, jest takich firm dużo. Można byłoby 
zorganizować spotkanie informacyjne dla mieszkańców i zaprosić trzy-cztery firmy zajmujące się 
fotowoltaiką. 
Radna Jolanta Makuch wskazała na brak zapisu w budżecie na 2020 rok dotyczącego budowy altanki               
w Karolowie. 
Wójt  Gminy odpowiedział, iż nie jest to duży koszt i altanka będzie wykonana w ramach środków 
bieżących. 
Skarbnik Gminy Jolanta Karolik wyjaśniła, iż środki na stołówkę w Jaworze Soleckim zostaną 
przeniesione na 2020 rok na następnej sesji. 
Innych pytań ani uwag do projektu budżetu na 2020 rok nie zgłoszono. 
Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów Bohdan Przydatek przedstawił opinię 
komisji do uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Sienno na 2020 rok, następnie przekazał 
własne uwagi i refleksje dotyczące realizacji budżetu w przyszłym roku. 
Pytań nie zgłoszono.  
Przewodniczący  Rady  Gminy  Roman Markiewicz zarządził głosowanie nad przyjęciem uchwały. 
Rada przyjęła uchwałę Nr XVI/113/2019 w sprawie w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Sienno na 
2020 rok w głosowaniu jawnym, jednogłośnie, 15  głosami za, na  ustawowy  skład  15  radnych. 
Przewodniczący Rady Gminy Roman Markiewicz zamknął ten punkt obrad. 
  
Ad.8. Skarbnik Gminy Jolanta Karolik przedstawiła zmiany w projekcie uchwały w sprawie Wieloletniej 
Prognozy Finansowej na lata 2020-2030 dokonywane w związku ze zmianami w projekcie Uchwały 
budżetowej na 2020 rok. W załączniku nr 1 dochody ogółem zwiększają się o 1.000.000 zł z tytułu 
dochodów majątkowych do kwoty po zmianach w wysokości 30.487.314 zł. Wydatki ogółem zwiększają 
się o 1.811.006 zł do kwoty po zmianach w wysokości 31.152.070 zł.  Nadwyżka budżetowa przeszła             
w deficyt budżetowy wynoszący 664.756 zł, przychody budżetu zwiększyły się o 811.006 zł z tytułu 
wolnych środków do wysokości ogółem 1.341.006 zł, rozchody budżetu nie zmieniły się i wynoszą 
676.250 zł.  W załączniku nr 2 wprowadza się nowe i zmienia limity wydatków 2020 roku i limity 
zobowiązań na przedsięwzięcie rozpoczęte w latach poprzednich i nowe.  
Nie zgłoszono pytań ani uwag do projektu uchwały. 
Skarbnik Gminy Jolanta Karolik odczytała Uchwałę Składu Orzekającego Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Warszawie Nr Ra.411.2019 z dnia 04 grudnia 2019 roku w sprawie opinii                               
o przedłożonym przez Wójta Gminy Sienno projekcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy 
Finansowej na lata 2020-2030. 
Pytań nie zgłoszono. 
Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów Bohdan Przydatek poinformował, iż 
komisja zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały. 
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Przewodniczący  Rady  Gminy  Roman Markiewicz zarządził głosowanie nad przyjęciem uchwały. 
Rada przyjęła uchwałę Nr XVI/114/2019 w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2020-
2030 jednogłośnie, 15 głosami za, na ustawowy skład 15 radnych. 
Wójt Gminy Mariusz Strąk podziękował serdecznie za uchwalenie budżetu, za godziny spędzone na 
konsultacjach i negocjacjach, na wspólnej dyskusji. Budżet jest dobry, skrojony na miarę naszych 
możliwości.  Coraz większa wytwarza się przepaść pomiędzy wydatkami a dochodami w oświacie. 
Trzeba coś z tym zrobić, spotkać się i porozmawiać konstruktywnie. Wójt podziękował radnym, 
kierownikom jednostek i sołtysom za przekazane spostrzeżenia i wnioski do budżetu, Pani Skarbnik                
i Panu Sekretarzowi za pomoc przy realizacji projektu. Wyraził nadzieję, iż w środku roku otworzą się 
możliwości na absorpcję środków zewnętrznych i wówczas będzie można realizować nowe zadania. Na 
koniec wypowiedzi Wójt Gminy podsumował, iż budżet nie jest zły jak na te możliwości, zaplanowanych 
do wykonania jest sporo inwestycji, jest kontynuacja zadań rozpoczętych w 2019 roku. Na koniec raz 
jeszcze podziękował za uchwalenie budżetu na 2020 rok. 
Przewodniczący Rady Gminy Roman Markiewicz złożył Wójtowi życzenia pomyślnej realizacji budżetu, 
a następnie zamknął ten punkt obrad. 
 
Ad.9.Przewodniczący Rady Gminy Sienno  Roman Markiewicz poinformował, iż do Rady Gminy 
wpłynęły oferty dwóch firm dotyczące systemów informatycznych i aplikacji usprawniających 
organizację prac Rady Gminy. Wpłynęły również dla radnych życzenia świąteczne od Posłów i 
Senatorów z naszego okręgu. Ponadto wpłynęła petycja w interesie publicznym w zakresie zmiany 
przepisów prawa miejscowego, którą rozpatrzy powołana w tym celu Komisja Skarg Wniosków                        
i Petycji. 
Po wyczerpaniu wszystkich spraw Przewodniczący Rady Gminy zamknął ten punkt obrad. 
 
Ad.10. Radny Paweł Pastuszka podziękował za wykonane odcinki dróg w Krzyżanówce i Kochanówce 
oraz siłownię napowietrzną. 
Radny Rady Powiatu Lipskiego Dyrektor PSP w Jaworze Soleckim Paweł Niedziela poinformował, iż                  
w PSP w Jaworze Solecki realizowany był projekt ochrona miejsc pamięci narodowej, w ramach którego 
odnowiono pomnik i powstała izba pamięci Dionizego Czachowskiego, przeprowadzone zostały                           
w szkołach konkursy wiedzy o powstaniu styczniowym, wydana została broszura. Podziękował 
Wójtowi, gminie oraz pracownikom urzędu za podjęcie takiej inicjatywy i wsparcie podczas realizacji.  
Radny Julian Siwek poinformował, iż jednostka OSP będzie składać wniosek o dofinansowanie i zapytał 
Wójta, czy jednostka może liczyć na wsparcie. 
Wójt Gminy w odpowiedzi wyjaśnił, iż wsparcie będzie  w postaci wykonania dokumentacji technicznej. 
Sołtys wsi Trzemcha Dolna zaprosiła wszystkich obecnych do uczestnictwa w Orszaku Trzech Króli 
organizowanym w dniu 06 stycznia 2020 roku. 
Nie zgłoszono innych uwag ani wniosków. 
Przewodniczący Rady Gminy Roman Markiewicz stwierdził, iż porządek obrad został wyczerpany                   
i zamknął  XVI sesję Rady Gminy Sienno kadencji 2018 – 2023. 
 
                                                                              Przewodniczący  Rady  Gminy: Roman Markiewicz 
Sporządził :                                            
  insp. B. Capała                                                                                            


